

Title (en)

Extendable device for hanging out laundry.

Title (de)

Ausziehbare Wäscheaufhängevorrichtung.

Title (fr)

Dispositif extensible pour étendre le linge.

Publication

EP 0432410 A2 19910619 (DE)

Application

EP 90119780 A 19901016

Priority

DE 3938189 A 19891117

Abstract (en)

Extendable device for hanging out laundry, having an axially displaceable line-winding roller (16) which is mounted rotatably in a housing (10) and is loaded by a prestressed helical spring and which is equipped at one end with a handle (21) projecting from the housing (10) and at the other end with a toothing (22) engageable into a countertothing in the housing, this toothing (22) and the countertothing (28) being designed as helical toothing to prevent the unintentional release of the toothing when the line (29) is pulled at an angle. <IMAGE>

Abstract (de)

Ausziehbare Wäscheaufhängevorrichtung mit einer in einem Gehäuse (10) drehbar gelagerten, durch eine vorgespannte Schraubenfeder beaufschlagten, axial verschiebbaren Leinenauwickelwalze (16), die am einen Ende mit einer aus dem Gehäuse (10) herausragenden Handhabe (21) und am anderen Ende mit einer in eine Gegenverzahnung im Gehäuse in Eingriff bringbaren Verzahnung (22) versehen ist, wobei zur Verhinderung der ungewollten Lösung der Verzahnung bei Schrägzug an den Leinen (29) diese Verzahnung (22) und die Gegenverzahnung (28) als Schrägverzahnung ausgeführt ist. <IMAGE>

IPC 1-7

D06F 53/04

IPC 8 full level

D06F 53/04 (2006.01)

CPC (source: EP)

D06F 53/045 (2013.01)

Designated contracting state (EPC)

AT CH ES FR GB LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0432410 A2 19910619; EP 0432410 A3 19920311; EP 0432410 B1 19951115; AT E130386 T1 19951215; DE 3938189 A1 19910523; DE 3938189 C2 19960208; ES 2078931 T3 19960101

DOCDB simple family (application)

EP 90119780 A 19901016; AT 90119780 T 19901016; DE 3938189 A 19891117; ES 90119780 T 19901016